



ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး၏သဝဏ်လွှာ
 နိုင်ငံတကာ အမျိုးသမီးများအပေါ်အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးနေ့
 (၁၆)ရက်တာလှုပ်ရှားမှု

၂၅ရက်၊ နိုဝင်ဘာလ၊ ၂၀၁၉ခုနှစ်။

နိုဝင်ဘာလ ၂၅ရက်နေ့သည် နိုင်ငံတကာအမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးနေ့အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုသည့်အတွက်ကြောင့် ဤနေ့သည်နိုင်ငံတကာအမျိုးသမီးထုများအတွက် အရေးကြီးသောနေ့တစ်နေ့ဖြစ်ပါသည်။ ဤနေ့ကိုအသိအမှတ်ပြုရန်အတွက် အမျိုးသမီးများနှင့် အမျိုးသားထုအချို့၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု၊ စွမ်းစွမ်းတမံလှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုတို့ကြောင့် အချို့သောသူများက အသက်သွေးချွေး ပေးဆပ်ရသည်အထိဖြစ်ကြရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူသားတိုင်း အကြမ်းဖက်မှုကျူးလွန်ထားခံရသော ရှိရှိသမျှအမျိုးသမီးများအသို့ မိမိတို့၏ကူညီပံ့ပိုးမှုကို ထုတ်ဖော်ပြသရန်အချိန်ယူသင့်သည်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် အကြမ်းဖက်မှုရပ်တန့်ရေးတွင်ပူးပေါင်းပါဝင်ရန်အတွက် ကိုလည်းသဘောတူလက်ခံထားရှိပါသည်။ ကျမတို့ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံးမှ အမျိုးသမီးများအပေါ်အကြမ်းဖက်မှုများရပ်တန့်စေရေးအတွက် ယနေ့မှစတင်၍ စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုများကို (၁၆)ရက်တာပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုနောက်ဆုံးနေ့ရက်ဖြစ်သော ဒီဇင်ဘာလ(၁၀)ရက်နေ့သည် နိုင်ငံတကာလူ့အခွင့်အရေးနေ့ဖြစ်ပါသည်။ ဤအခမ်းအနားအထူးအစီအစဉ်တွင် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်းမှ အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုရပ်တန့်စေရေးအတွက် ကျမတို့နှင့်အတူ အဘက်ဘက်မှ တစ်စိတ်တစ်ဝမ်းတည်းလာရောက်ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီပေးကြသူများအားလုံးကို လေးစား၍အသိအမှတ်ပြုအပ်ပါသည်။

ဤနှစ်တွင် ကျမတို့ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံးမှရွေးချယ်ထားသည့်သတင်းခေါင်းစဉ်မှာ **“ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက်သင်၏အာဏာကိုအသုံးပြုပါ”**ဖြစ်သည်။ ကျမတို့ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံးမှ လူသားတစ်ဦးစီတိုင်း မိမိကိုယ်ကို ကာကွယ်သည့်အာဏာရှိသည်ဟုယုံကြည်ထားသည်နှင့်အညီ အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်အတွက်သို့လည်း အကာအကွယ်ပေးနိုင်ပါသည်။ သို့သော်လည်း လူတိုင်းမှာ မိမိကိုယ်ကိုကာကွယ်ရန် မိမိတွင်ရှိသည့်အာဏာကိုအသုံးပြုရန်အတွက်အခွင့်အရေးမရရှိပါ။ အထူးသဖြင့် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခံရသည့်အမျိုးသမီးများနှင့်ကလေးငယ်များ၊ မုဒိမ်းမှု၊ လူကုန်ကူးမှု၊ စိတ်ပိုင်းနှင့်ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှုနှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာထိပါးနှောက်ယှက်မှုများအခြေခံကူညီထောက်ပံ့မှုရရှိရန်အတွက် ထိန်းသိမ်းသည့်နည်းစနစ်ကို အာဏာရှိသောသူများကာကွယ်မှုမပေးပါက အကြမ်းဖက်ခံထားရသူများသည် ကာကွယ်မှုနှင့်တရားမျှတမှုအတွက်လုံးဝမရရှိနိုင်ပါ။ အတွေ့အကြုံအရ များသောအားဖြင့် ကျမတို့တွေ့ မြင်ရသည်မှာ ပြည်သူလူထုနှင့် တာဝန်ရှိခေါင်းဆောင်များက အကျူးလွန်ခံရသူများအတွက် အတူပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်၍ကာကွယ်ပေးသည့်အချိန်တွင်မှသာလျှင် အကျူးလွန်ခံရသူများအတွက် တရားမျှတမှုထွက်ပေါ်လာပါသည်။

ဤနှစ်တွင် ကျမတို့သတင်းခေါင်းစဉ်ဖြစ်သည့် **“ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက်သင်၏အာဏာကိုအသုံးပြုပါ”**သည် အာဏာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက်သာ အသုံးပြုရန်နှင့် လွှဲများစွာအသုံးမပြုမိစေရန်အတွက် ကျမတို့မှာ တာဝန်ရှိသည်ကို ကျမတို့တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီတိုင်း သို့ပြန်လည်သတိပေးစေခဲ့ပါသည်။ ကျမတို့တွင်ရှိသည့် အာဏာသည် **“ဥပဒေကိုမလွှမ်းမိုးစေရန်နှင့်တရားဥပဒေအပေါ်”** တွင်မရှိစေရပါ။ တရားဥပဒေအပြင် မည်သူမဆိုဖြစ် သည့် တန်းတူညီမျှမှုတွင် ဆင်းရဲသား၊ ချမ်းသာသောသူ၊ ပညာတတ်၊ စာမတတ်သူ၊ သာမန်အရပ်သားများ၊ ခေါင်းဆောင်အကြီးအကဲများ၊ အစိုးရ(သို့)စစ်ခေါင်းဆောင်များ၊ အဖွဲ့အစည်းမှတာဝန်ရှိသူများ၊ မုဆိုးမများ၊ မိဘမဲ့များ၊ ယောက်ျား မိန်းမ၊ အသားအရောင်၊ လူမျိုးဘာသာနှင့်အခြားသောအရာစသည်များကို လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်းတွင် အသိအမှတ်မပြုသည့်အတွက်ကြောင့်ဖြစ်သည်။ အာဏာကိုအသုံးပြုရာတွင် တရားဥပဒေအောက်တွင်ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး လူမှုအသိုင်းအ

ဝိုင်းတွင် သာယာဝပြောမှုရှိစေရန်အတွက် တရားမျှတမှုကို မြှင့်တင်ပေးရန်ဖြစ်သည်။ ကျမတို့ပြည်သူလူထုများအားလုံး မမှန်မကန်သောပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဖော်ထုတ်ရာ၌ တရားစီရင်ရေးတွင်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်လမ်းစဉ်အတိုင်း မိမိ တွင် ရှိသည့်အာဏာကိုအသုံးပြုရန် တာဝန်ယူမှုရှိရမည်။ အဆင့်ဆင့်ကွဲပြားခြားနားသောတာဝန်ရှိခေါင်းဆောင်များသည် အရေးကြီးသောသူများဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ၎င်းတို့သည် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအပေါ် အရေးယူဆောင်ရွက်သော အရပ်သားများထက် တာဝန်ရှိပြီးအာဏာပိုင်ကြီးမားကာ အကြမ်းဖက်ခံရသူများအတွက် သေချာသည့်တန်း တူညီ မှု နှင့်တ ရားမျှတမှုအမှန်တကယ်ဖြစ်ပေါ်လာရန်နှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများ ပြစ်ဒဏ်မှကင်းလွတ်ခြင်း လုံးဝနှင့် မပြုစေရန် နှင့် သင့် တင့်လျောက်ပတ်သည့်အပြစ်ဒဏ်ကိုခံရနိုင်ရန်အတွက်ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ကျမတို့ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံးမှ လူတိုင်းအားထပ်မံ၍ပြန်လည်သတိပေးစေလိုသည်မှာ ယနေ့သည် အရေးကြီးသောနေ့တနေ့ဖြစ်သည့် အမျိုးသမီးနှင့်ကလေးငယ်များအား ဖိနှိပ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသမီးနှင့်က လေးငယ်များသည် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများကိုပုံသဏ္ဍာန်အမျိုးမျိုးဖြင့်ခံစားနေရဆဲဖြစ်ဖြစ်သည်။ ဤဖြစ်ရပ်များသည်မ ဖြစ်သင့်သော်ငြားလည်း ပြည်တွင်းရှိနေရာဒေသအသီးသီးတွင်သော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတကာထဲတွင်သော်လည်း ကောင်း ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကိုကျမတို့တွေ့မြင်ရပါသည်။ များသောအားဖြင့် ကျေးရွာအဆင့်တွင်ဖြစ်စေ၊ ဒုက္ခသည်စခန်း အတွင်းတွင်ဖြစ်စေ၊ မြို့ထဲနယ်ထဲတွင်သာမက နိုင်ငံအဆင့်အထိပါ အကြမ်းဖက်ခံရသည့်အမျိုးသမီးများ တရားမျှတမှု မရရှိသည်ကိုတွေ့မြင်ရပါသည်။ ယခုအခါတွင် ပြစ်မှုကျူးလွန်သောသူများအပေါ် ထိရောက်သောအရေးယူမှုကိုတာ ဝန်ယူဆောင်ရွက်သော်လည်း အထောက်အကူပြုနည်းစနစ်များတိုးတက်လာသည်ကိုတွေ့မြင်ရပါသည်။ လူမှုအသိုင်းအ ဝိုင်းအတွင်းတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရန်အတွက် အဆင့်ဆင့်သောအာဏာရှိသူများနှင့်တာဝန်ရှိသူများလိုအပ်ပြီး ချမှတ် ထားသည့်လမ်းစဉ်များကိုသေချာစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်သည်။

ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံးမှ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်းရှိလူထု၊ ခေါင်းဆောင်နှင့်တကွတာဝန်ရှိသူများအားလုံးဆီသို့ တိုက်တွန်းလိုသည်မှာ- သင်ကိုယ်တိုင်မြင်တွေ့သည့်အခါမှာမဆို သို့မဟုတ် အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်ဆီမှ အမျိုး သမီးနှင့်ကလေးငယ်များအပေါ်အကြမ်းဖက်မှုကျူးလွန်သည်ကိုကြားသိရပါက ဤဖြစ်ရပ်များကိုထုတ်ဖော်ရန်အတွက် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများရပ်တန့်သွားအောင် လုံခြုံစိတ်ချရသောနည်းလမ်းအသွယ်သွယ်ဖြင့် ရှာဖွေဖော်ထုတ်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းတောင်းဆိုအပ်ပါသည်။ ဤအကြမ်းဖက်မှုရပ်တန့်စေရေးအတွက် ကျမတို့တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီမှ ရှိသည့် အာဏာများကိုအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်းရှိသူများအားလုံး အကြမ်းဖက်မှုရပ်တန့်ရန်အတွက် တာဝန်ကိုယ်စီယူရာတွင် ချမှတ်ထားသောဥပဒေစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းအတိုင်း တာဝန်ကိုလိုက်နာဆောင်ရွက်သည့်အ တွက်ကြောင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်းရှိလူတိုင်းမှ တရားမျှတမှုကိုမြှင့်တင်သည့်အချိန်မှသာ အကြမ်းဖက်မှုကိုရပ် တန့်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းတစ်ဖွဲ့လုံးမှ မျှော်လင့်တောင်းတသည့်စစ်မှန်သောငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအမှန်တကယ် သာယာဝပြောနိုင်ရေးအတွက် တကယ့်တရားမျှတမှုအစစ်အမှန်ကိုဝိုင်းဝန်းမြှင့်တင်ပေးရန် အတူတကွလက်တွဲကြပါစို့။

ညီညွတ်ခြင်းများစွာဖြင့်

ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး
ဗဟို



ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်ဆု
ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်(၁၆)သီတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢတၢ်ကပတုၣ်ကွံာ်
တၢ်သုတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးထီၣ်ဒါပိၣ်မုၢ်အမုၢ်နံၤ

၂၅သီ,လါနီၣ်ဝ့ဘၢၣ် ၂၀၁၉န့ၣ်

လါနီၣ်ဝ့ဘၢၣ်, ၂၅သီမုၢ်ဝဲမုၢ်နံၤတနံၤလၢ အရူဒိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်ပိၣ်မုၢ်တဖၣ်အဂီၢ်မုၢ်လၢမုၢ်နံၤအံၤဘၣ်တၢ်ပနီၣ်အီၤဒ် အမုၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်တၢ်ကပတုၣ်တၢ်သုတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးထီၣ်ဒါပိၣ်မုၢ်အမုၢ်နံၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးမုၢ်နံၤအံၤကဘၣ်တၢ်ပနီၣ် အီၤ အ ဂီၢ် ပိၣ် မုၢ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ် ဒီးပုၤပိၣ်ခါတနီၤ ဂဲၤလိာ်တဲန့ၣ်ခဲးတၢ်, ဟူးဂဲၤဝဲသပျံၤပျံၤ တုၤဒေၣ်လဲာ် တနီၤအသ့ၣ်အထံ, အသးသမုၢ်ဘၣ်ကတၢ်ကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်ပုၤကိးဂၤဒဲးလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်ညါကြးဟံးန့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကဟံာ် ဖျါထီၣ်အတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၢဆူ ကယဲာ်မုၢ်ပိၣ်မုၢ်တဖၣ်လၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးတဖၣ်တကတီၢ်ယီ, အိၣ်ဒီးတၢ် ဟ့ၣ်လီၤတၢ်အၢၣ်လီၤလၢ ကပတုၣ်ယုၢ်မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ပတုၣ်တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤအံၤပဝဲကညီပိၣ်မုၢ် ကရၢစးထီၣ်မၤဝဲတၢ်အိးထီၣ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ခဲၣ်ဖုလၢတၢ်ကပတုၣ်ကွံာ်တၢ်သုတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးထီၣ်ဒါပိၣ်မုၢ်တဖၣ်အဂီၢ် လၢအ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤယံာ်ဝဲလၢတဆံယုၤသီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂဲၤလိာ်ခဲၣ်ဖုအကတၢ်တနံၤမုၢ်ဝဲလါဒိၣ်ဝဲဘၢၣ်အသီတဆံလၢအမုၢ် ဝဲဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘ့ၣ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အမုၢ်နံၤန့ၣ်လီၤ. ပပာ်လုာ်ပာ်ပုၤပုၤကိးဂၤဒဲးလၢပပုၤတတၢ်အပူၤလၢအတၢ်ဟံာ်ဖိၣ် မၤသကိးယုၢ်တၢ်ဒီးပုၤလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆီအံၤလၢတၢ်သးတဖျၢၣ်ယီ အပူၤလၢတၢ်ကပတုၣ်ကွံာ်တၢ်သုတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တ ကးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တနံၣ်အံၤပဝဲကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအတၢ်ကစီၣ်ခိၣ်သ့ၣ်လၢပယုၤထၢမုၢ်ဝဲ “**သုနတၢ်စိတၢ်ကမိလၢကဒီသဒါတၢ်အဂီၢ်**” န့ၣ်လီၤ. ပ ဝဲကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢပနာ်ဝဲလၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတၢ်ဂၤဒေၣ်ဝဲစုာ်စုာ်အိၣ်ဒီးအတၢ်စိတၢ်ကမိလၢကဒီသဒါလီၤအနီၢ်ကစၢ်အသးဒေၣ်ဝဲ အိၣ်ဝဲအသိးဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဒီသဒါလၢပုၤအဂၤတဂၤဂၤအဂီၢ်သ့ဝဲစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.ဘၣ်ဆၣ်သနၣ်က့ၤပုၤကိးဂၤဒဲးတအိၣ်ဒီးတၢ် ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကသုဝဲအတၢ်စိတၢ်ကမိလၢအအိၣ်ဒီးအီၤလၢကဒီသဒါလီၤအနီၢ်ကစၢ်ဒေၣ်ဝဲအသးဘၣ်. လီၤဆီဒေၣ်တၢ်ပိၣ်မုၢ် ဒီးဖိသၣ်လၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဆီၣ်တၢ်မၤန့ၣ်,တၢ်မၤတရီၤတပါ,တၢ်မၤဆူးမၤဆါအီၤလၢနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သးယုၢ်ဒီးတၢ်ကၤယာ်ကျိၤကျဲၤလၢ ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်မၤစၢတဖၣ်အဂီၢ် ပုၤလၢအစိကမိအိၣ်တဖၣ်မုၢ်တဒီသဒါအီၤဘၣ်ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤတၢ်ဒီသဒါဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်တသ့လုၤတက့ၤဘၣ်. အါတက့ၢ်လၢ ပတၢ်လဲၤခိဖျိအပူၤပထံၣ်ဘၣ်လၢဖဲကမုၢ်ဒီး ခိၣ်နၢ်တဖၣ်ပၣ်ယုၢ်မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်သကိးတၢ်ဒီသဒါဆူပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်အခါမးတၢ်တီတၢ်တြၢ်အိၣ်ထီၣ် ဝဲလၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တနံၣ်အံၤ ပတၢ်ကစီၣ်ခိၣ်သ့ၣ်လၢအမုၢ် “**သုနတၢ်စိတၢ်ကမိလၢကဒီသဒါတၢ်အဂီၢ်**” အံၤ မုၢ်ဒ်သိး ပသးအိၣ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ် ထီၣ်က့ၤပဝဲကိးဂၤဒဲးလၢပအိၣ်ဒီးမုၢ်ဒါလၢပကဘၣ်သုတၢ်စိတၢ်ကမိလၢကဒီသဒါတၢ်အဂီၢ်,ဒီးမိပသုတသုကမၣ်တၢ်စိတၢ်က မိတဂ့ၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်စိတၢ်ကမိလၢအအိၣ်ဒီးပုၤအံၤတဘၣ်မုၢ်တၢ်လၢ “**အဒိၣ်စိဒိၣ်န့ၣ်သဲးဒီးအိၣ်လၢသဲးတၢ်ဘျၢအ ဖိခိၣ်**” ဘၣ်.လၢသဲးတၢ်ဘျၢအမဲာ်ညါ ပုၤကိးဂၤဒဲး ထဲသိးတုၤသိးအတူးတအိၣ်လၢ အမုၢ်ပုၤဖျိၣ်ဖိယာ်ဖိ, ပုၤထူးပုၤတီၤ, ပုၤ ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, ပုၤတသ့လံာ်တသ့လဲာ်, ပုၤပတီၢ်မုၢ်ဖိ, ပုၤကဲခိၣ်ကဲနၢ်, ပဒိၣ်မ့တမုၢ်သုးပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါ,တၢ်ကရၢကရီပုၤ ဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါ,ပုၤမုၢ်ကမဲ,ဖိၣ်ယဲ,ပိၣ်မုၢ်ပိၣ်ခါ,ဖဲးဘၣ် အလွဲာ်,တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါဒီးတၢ်လီၤဆီအဂုၤအဂၤတဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ် ပာ်ပနီၣ်အီၤလၢပုၤတတၢ်တဖၣ်အယိၣ်န့ၣ်ဘၣ်.**တၢ်သုတၢ်စိတၢ်ကမိလၢကဘၣ်အိၣ်လၢသဲးတၢ်ဘျၢအဖိလၢဒ်သိးကစိာ်ကဖိထီၣ် တၢ်တီတၢ်တြၢ်လၢပပုၤတတၢ်အိၣ်မုၢ်ဆိးပၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.**ပဝဲကမုၢ်တဖၣ်ကိးဂၤဒဲးကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးန့ၣ်မုၢ်ဒါလၢပကသု ပတၢ်စိတၢ်ကမိလၢ အအိၣ်ဒီးပုၤ ခိဖျိပာ်ဖျါထီၣ် တၢ်မၤကမၣ်သဲးဒီးတၢ်တမ့ၢ်တတီဘၣ်တဖၣ် ဒ်စံၣ်ညီၣ်ပီတုဒီးတၢ်တီ တၢ်တြၢ်အကျိၤအကျဲၤလၢ တၢ်ဟံာ်လီၤအီၤအိၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါခိၣ်နၢ်လၢအပတီၢ်ပတီၢ်တဖၣ်မုၢ်ပုၤလၢအရူဒိၣ် ဒိၣ်မးမုၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မုၢ်ပုၤလၢအမုၢ်ဒါအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိလၢအိၣ်ဒိၣ်န့ၣ်အါန့ၣ်ဒီး ကမုၢ်လၢ တၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ဂ့ၢ်ဝီ လၢ ပုၤလၢအမၤကမၣ်တၢ်တဖၣ်အဖိခိၣ်ဒ်သိး ကမၤလီၤတၢ်လၢ တၢ်တုၤသိးထဲဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်ကအိၣ်ထီၣ်နီၢ်နီၢ်လၢ ပုၤတူၢ်

ဘဉ်တၢ်အဂီၢ်ဒီး ပှၤလၢအမၤကမၢ်တၢ်တဖၣ် ကဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်ကမၢ် နံၤတြးဒီးကၢကီၣ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ပျၢ်ဖျဲးကလီၤကလီၤ အိၣ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်အမဲၣ်ညါပဲကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအဲၣ်ဒီး ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ကဒါက့ၤပှၤကိးဂၤဒဲးလၢ မ့ၢ်နံၤတနံၤအံၤမ့ၢ်မ့ၢ်နံၤလၢအရၢဒိၣ်တနံၤလၢအဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ ပဲကိးဂၤဒဲးလၢပိၣ်မုၢ်ဒီးဖိသ့ၣ်တဖၣ်တူၢ်ဘဉ်ဒဲးဒဲးတၢ်မၤဆူးမၤဆါဒီးမၤအၢမၤနးလၢအက့ၢ်ဂီၤ အကလုာ်ကလုာ်ဒ်သိးတၢ်ကဆိၣ်တၢ်ဒီးကကၢယၢ်အိၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤတတြးကဲထီၣ်အသး ဘဉ်ဆၣ်ပထံၣ် လၢအကဲထီၣ်သးလၢတၢ်လီၢ်ကိးတီးဒဲးလၢ ပထံပကီၢ်အပူၤမ့ၢ်ဂ့ၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘဉ်အပူၤမ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. အါတက့ၢ်ပထံၣ်ဘဉ် လၢ ပိၣ်မုၢ်တဖၣ်တူၢ်ဘဉ်ခိၣ်ဘဉ်တၢ်လၢ တအိၣ်ဒီး တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်တီၢ်တြၢ်လၢအဒုးသ့ၣ်ပတီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ဒဲကဝီၤပတီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, ခူပူၤဝ့ၢ်ပူၤမ့ၢ်ဂ့ၤဒီးဟံၤလၢထံကီၢ်အပတီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ. ကတီၢ်ခဲအံၤပထံၣ်ဘဉ်လၢ တၢ်အကျိၤအကျဲသန့တဖၣ်ဘဉ်တၢ်ဒုး အိၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ ကမၤလီၢ်တံၢ်ဝဲလၢတၢ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးန့ၢ်မူဒါလၢပှၤလၢအမၤကမၢ်ကီၢ်မ့ၢ်တဖၣ်အဖီခိၣ်ဘဉ်ဆၣ် တၢ် လိၣ်ဘဉ်အိၣ်ဝဲလၢပှၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါဒီးပှၤလၢအစိအကမိအိၣ်လၢအပတီၢ်ပတီၢ်တဖၣ်ကဘဉ်မၤလီၢ်တံၢ်လၢတၢ်လူၤပိၣ်မၤထွဲဝဲ တၢ်အကျိၤအကျဲလၢတၢ်ဟံၤလီၤအိၣ်တဖၣ်ဒ်သိးသဲးတၢ်ဒိၣ်စိကအိၣ်အါထီၣ်လၢပပှၤတတၢ်အပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအဲၣ်ဒီးယုထီၣ်ဆူပပှၤတတၢ်ဒီးခိၣ်န့ၢ်ယုဒီးပှၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါအအိၣ်လၢ, တဘျီလၢလၢဖဲနမ့ၢ်ထံၣ်မ့တမ့ၢ်န့ၢ် ဟူလၢ ပှၤတဂၤ လၢလၢ လၢအသုတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကး လၢပိၣ်မုၢ် မ့တမ့ၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်, ပယုနၢ်ဒ်သိး နကယုကျဲ လၢ ကပတုာ်ဝဲတၢ်မၤဆူးမၤဆါအံၤလၢကျဲတဘျီတဘျီဂ့ၤလၢအပူၤဖျဲးကတၢ်ဒ်သိးကဟံၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဲတဂၤ ဒဲၣ်ဝဲစုစုအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိလၢပသုဝဲသ့လၢတၢ်ကပတုာ်တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးပတုာ် အသးကသုဝဲအခါဖဲပှၤကိးဂၤဒဲးလၢပှၤတတၢ်အပူၤဟံးသကိးမူဒါလၢတၢ်ကပတုာ်တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးအဂီၢ်ခိဖျိလူၤပိၣ်မၤထွဲပ မူပဒါတဖၣ်ဒ်သဲးတၢ်သိၣ်တၢ်သီပာ်လီၤဝဲအသိးဒီးပှၤကိးဂၤဒဲးမ့ၢ်စိကဖီထီၣ်တၢ်တီၢ်တြၢ်လၢ ပပှၤတတၢ်အပူၤအခါမးန့ၣ် လီၤ. ပျဲပဖီၣ်လိာ်ပစုဒီးစိကဖီထီၣ်သကိး တၢ်တီၢ်တြၢ်နီၢ်နီၢ်ဒ်သိးပှၤတတၢ်ဒိတဖု ကမုာ်လၢသးခုဘဉ်ဝဲတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်လၢ အမ့ၢ်အတီၢ်ဒီးပှၤတတၢ်အိၣ်မုာ်ဆိးဟၤနီၢ်နီၢ်ကသုဝဲဒဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယုယုဆူပတၢ်မၤန့ၤ,

ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢ
လီၢ်ခါၣ်သး